

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

رَبِّ اشْرَحْ لِي صَدْرِي ۝ وَيَسِّرْ لِي أَمْرِي ۝ وَاحْلُلْ عُقْدَةً مِّنْ لِّسَانِي ۝ يَفْقَهُوا قَوْلِي ۝ (طه: 25-28)

My Lord! Expand for me my breast and make my work easy for me and loosen the knot from my tongue so that they may understand my speech

~~~~~\*~~~~~

رَبِّ زِدْنِي عِلْمًا (طه: 114)

O My Lord! Increase me in Knowledge.

~~~~~\*~~~~~

اللَّهُمَّ فَفِّهْنِي فِي الدِّينِ (بخاری و مسلم)

O Allah! Grant me the understanding of Deen

~~~~~\*~~~~~

اللَّهُمَّ إِنِّي أَسْأَلُكَ عِلْمًا نَافِعًا وَعَمَلًا مُتَقَبَّلًا وَرِزْقًا طَيِّبًا (مشكوة)

O Allah! Indeed I ask you for beneficial knowledge and acceptable deeds and pure and acceptable provision

~~~~~\*~~~~~

اللَّهُمَّ انْفَعْنَا بِمَا عَلَّمْتَنَا وَعَلِّمْنَا مَا يَنْفَعُنَا وَزِدْنَا عِلْمًا (ابن ماجه)

O Allah! Benefit us by that which you have taught us and teach us that which will benefit us and increase us in knowledge

~~~~~\*~~~~~

اللَّهُمَّ إِنِّي أَعُوذُ بِكَ مِنْ عِلْمٍ لَا يَنْفَعُ وَمِنْ قَلْبٍ لَا يَخْشَعُ وَمِنْ نَفْسٍ لَا تَشْبَعُ وَمِنْ دَعْوَةٍ لَا يُسْتَجَابُ لَهَا (مسلم)

O Allah! I seek your protection from knowledge that does not benefit and a heart that does not humble itself and from a soul that is not satisfied and from a prayer not answered [Muslim]

رَبِّ هَبْ لِي حُكْمًا وَالْحَقِّقْ بِلِصْلِحِينَ ۝ وَاجْعَلْ لِي لِسَانَ صِدْقٍ فِي الْآخِرِينَ ۝ وَاجْعَلْنِي مِنْ وَرَثَةِ جَنَّةِ

النَّعِيمِ ۝ (الشعراء: 83-85)

My Lord! Bestow Hukm on me and join me with the righteous . And grant me an honorable mention in later generations. And make me one of the inheritors of the Paradise of Delight.

~~~~~\*~~~~~

اللَّهُمَّ الْهَمِّنِي رُشْدِي وَأَعِزَّنِي مِنْ شَرِّ نَفْسِي. (ترمذی)

Allah endow me my wisdom and save me from the evil of my soul.

~~~~~\*~~~~~

اللَّهُمَّ ارِنَا الْحَقَّ حَقًّا وَارْزُقْنَا اتِّبَاعَهُ وَارِنَا الْبَاطِلَ بَاطِلًا وَارْزُقْنَا اجْتِنَابَهُ

○ Allah! Show us the truth and give us ability to follow it and show us the falsehood as falsehood and the ability to avoid it.

~~~~~\*~~~~~

اللَّهُمَّ اجْعَلْ فِي قَلْبِي نُورًا وَفِي بَصَرِي نُورًا وَفِي سَمْعِي نُورًا وَعَنْ يَمِينِي نُورًا وَعَنْ يَسَارِي نُورًا
فَوْقِي نُورًا وَتَحْتِي نُورًا وَآمَامِي نُورًا وَخَلْفِي نُورًا وَاجْعَلْ لِي نُورًا فِي لِسَانِي نُورًا وَعَصَبِي نُورًا وَ
لَحْمِي نُورًا وَدَمِي نُورًا وَشَعْرِي نُورًا وَبَشْرِي نُورًا وَاجْعَلْ فِي نَفْسِي نُورًا وَأَعْظِمْ لِي نُورًا اللَّهُمَّ اعْظِمِي
نُورًا. (بخاری)

○ Allah put light in my heart, and light in my sight, and light in my hearing and light to my right and light to my left, and light below me, and light above me, and light before of me and light behind me, and make light for me, and light in my tongue and light in my muscles and light in my flesh and light in my blood, and light in my hair, and light in my body and light in my soul, magnify the light for me. ○ Allah bestow me with light.
